
Ne  aflăm în ultima 
lună a acestui an şcolar. 
Mă uit în jur şi încerc să 
surprind stările de spirit 
ale elevilor. C lasele ter-
minale sunt ceva mai agi-
tati, dar nu pot desluşi pe 
chipurile lor regretul că 
timpul a trecut atat de 
repede. In rest relaxare 
si bucurie, glume si doar 
răzlet câte o umbra de 
ingrijorare pentru teze 
sau medii (lucruri ma-
runte). In sălile de clasă si 
oriunde printre elevi este 
emanat un sentiment cald 
de libertate care preves-
teşte vacanta. Doar dasc-
ălii isi menţin aerul sobru 
şi spiritul critic, rămân 
impasibili la buna dispozi-
tite din randurile înv-
ăţăceilor. 

 În acest iureş al 

p r egăt i r i l o r  pentru 
examene noi nu ne-am 
găsit altceva mai bun de 
făcut decât editarea 
numărului 5 al revistei 
şcolare. 

 F a p t u l  c ă 
precedentul a fost destul 
de apreciat, ne-a motivat 
si ne-a făcut să muncim 
pentru a demonstra că 
putem mult mai mult şi 
promitem că vom evolua în 
continuare. 

 În  această revistă 
am încercat să aducem în 
prim plan gândurile 
elevilor din clasa a XII-a, 
care cu regret părăsesc 
liceul nostru, dar nu am 
renunţat la tradiţionalul 
„interviu” , precum si la 
creativitatea unora dintre 
elevi .  Încercăm să 
dezbatem prob l eme 

adolescenţilor, în speranţa 
că sfaturile noastre le vor 
fi folositoare şi celorlalţi. 
În fine, nu vreau să 
dezvălui totul de la 
început  pentru ca unele 
articole să reprezinte o 
surpriză.  

S p e r  c a 
parcurgerea paginilor 
acestei reviste să va 
aducă o energie pozitiva şi 
să veniţi cu sugestii şi idei 
mai interesante decât cele 
publicate. Avem nevoie de 
imaginaţie şi implicare.  

 În final, având 
speranţa că nu v-am 
plictisit prea mult până 
acum, vă doresc o lectură 
plăcută si-o vacanţă 
minunată!!! 

Redactor-şef, 

ALINA GAJE 

Cu ocazia zilei  copiilor, 
elevii claselor de gimnaziu 
vor participa la un concurs 
de creaţie jurizat de elevii 
de liceu,fiind recompensaţi 
cu premii finanţate de 

şcoală,prin sprijinul conducerii 
şi al părinţilor. 
Tuturor ce sunt sau se mai simt 

copii:  
 LA MULŢI ANI! Cele mai bune desene vor 

fi premiate 

1 IUNIE 2006 
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Puncte de interes în 
paginile revistei: 
☺ Interviuri cu elevii din clasele a 

XII-a A şi B 

☺ “O să fiu alături de voi”- domnul 
primar Adrian Mateaş 

☺ “Paza bună trece primejdia rea”-
agent şef Dorinel Chira 

☺ “Gânduri la final de an şcolar”-
director professor Alexandru 
Gaboraş 

LICEU
L TEO

RETIC
 BRAT

CA 

ALINA 



 Educaţia Fizică, una dintre cele mai iubite 
“materii”. În cadrul acestei discipline, au 
şansa de a se afirma toti elevii, chiar si 
acei care sunt mai puţin “dotaţi” in  ale 

învăţăturii. E nevoie doar de perseverenţă 
în antrenament, stăpanire de sine si dorinţa 

de a tinde spre perfecţiune. Aceasta 
dorinţă se poate observa în fiecare dintre 
noi, interevenind, desigur si spiritul de 
competiţie ca o motivaţie în plus de a 

exersa pentru afirmare. 

 Si în acest an, o parte din elevii 
claselor aXII-a se pregătesc de zori 
pentru susţinerea probei practice pentru 
Bacalaureat la acest obiect împreuna cu 
domnul director Alexandru Gaboraş si 
domnişoara profesoară Oana Petrican. Din 
cauza acestei dorinţe de afirmare suntem 
puşi în situaţia de a repeta exerciţiile care 

vor consta în probe la examen în pauză, 
chiar în sălile de clasă, continuand în sala 
de sport înaintea orei de Educaţie Fizică. 
Fiecare îsi repetă exerciţiile, totul 
desfăşurandu-se într-o ordine şi “linişte” 
desăvarşită, aşteptand “cu nerăbdare”  
sosirea domnului director si a domnişoarei 
profesoare. Linişte, care de la un timp îl 
determină pe domnul director sa-şi facă 
aparitia la oră mai devreme. 

 Chiar dacă, unii consideră 
probele la această disciplină mai puţin 
dificile, totuşi pentru a promova este 
nevoie de multa seriozitate şi 
antrenament intens. 

Succes tuturor!!! 

Redactor, 

EMIL DAN GROZA 
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PARTICIPANŢI LA CONCURSUL “EUROPA DE MÂINE” 

FILELE ŞCOLII 

Mult aşteptata oră de Educaţie Fizică 

Ce nu ştiu profesorii?! 
Geometria aplicată în sala de sport. 

           3.Ce planuri de viitor ai? 

         R:În viitor îmi  doresc să urmez o 
facultate cu profil economic. 
            4.Consideri că educaţia primită 
te-a pregătit pentru viitor? 

        R:Într-o oarecare  măsură  a  
contribuit la formarea mea din punct de 
vedere al formării personalităţii dar mai ales 
la acumularea unei bogate culturi generale. 

          5.Doreşti să transmiţi ceva?... 

        R:Tot ceia ce e mai bun pentru 
domni /doamnelor profesori/re mult succes 
generaţiilor  următoare şi vă salut. Pupici  
pentru  fete!!! 

Reporter 
EMILIA 
BONCA 

GABRIEL 
GROZA 

 

             1.Cum e să fii elev la Liceului  
Teoretic  Bratca? 

        R:Pentru mine a fost o onoare să 
urmez cursurile în cadrul Liceului din Bratca, 
şi  cred  că acest liceu o să  rămână  pentru  
mine o amintire plăcută.                           
           2.Privind în  urma anilor de liceu 
care au trecut,ai regrete? De ce? 

        R:Singurul regret pe care îl am  e că 
trebuia să învăţ mai mult,pentru că aş fi fost 
mult mai pregătit pentru examenul ce 
urmează. 

DE VORBĂ CU DANY GROZA 
Încercarea unei să-
rituri peste obsta-

cole. 

Pregătire pt 
ora de sport 

Elevi ai doamnelor învăţătoare Floare Venter , Livia Firezar şi Maria Pali 

Cristina Lele  Nicu Mateaş  Sabina Cosma Anda Fence  Georgiana Mateaş  

EMIL DAN GROZA-XII B 
 



 

„Introduceti parola.” Pentru 
multi oameni, aceste cuvinte ce apar 
pe ecranul calculatoarelor fac parte 
din viata lor de zi cu zi. Indiferent 
ca accesati calculatorul, ca porniti 
celularul sau sau folositi cartea de 
credit,parolele sau PIN-urile
(numere personale de identificare) 
pazesc cu srasnicie accesul la o 
multime de operatii de rutina. 

Multi oameni folosesc numai 
la locul de munca intre 3 si 5 parole 
si se estimeaza ca, in urmatorii 10 
ani utilizatorii s-ar pute sa ajunga 
sa foloseasca peste 100 de 
parole.Avand in vedere ca parolele 

se folosesc pe scara larga, cum v-ati 
putea alege niste parole care sa fie 
destul de complicate pentru a oferi 
siguranta,insa destul de simple 
pentru a le putea retine? 

Exista cateva reguli de baza 
de care trebuie sa tineti 
cont.Pentru inceput, sa vedem ce nu 
trebuie sa faceti.Nu utilizati ca 
parola numele vostru sau pe cel al 
vreunui membru al  famil iei 
voartre,nici chiar sub o forma 
modificata.de asemenea,nu folositi 
numarul masinii CNP-ul ori adresa.In 
plus,daca e posibil,nu folositi parole 
formate numai din litere sau cifre. 

Asadar,ce parole ar fi bine 

sa utilizati? In general e bine ca 
parolele sa aiba minimum 6-8 
caractere si sa fie o combinatie de 
litere majuscule si minuscule,cifree 
si semne de punctuatie. 

Cum sa alegeti o combinatie 
usor de retinut?Unii folosesc titlul 
unei carti favorie sau a unui fil care 
cva place ori un vers dintr-un cantec 
sau dintr-o poezie si sa folositi 
p r ima  l i t er a  a  cuvantu l u i 
respectiv.Exista multe optiuni,insa  
nu uitati cat de important poate fi o 
parola sau cat de usor poate fi 
decodata daca nu este aleasa 
corect. 

 

vineri, 15 iunie 2007).  
Semestrul I are următoarea configuraţie: 
- cursuri: vineri, 15 septembrie 2006 - 
vineri, 22 decembrie 2006 
- vacanţă de iarnă: sâmbătă, 23 
decembrie 2006 - duminică, 7 ianuarie 
2007 
- cursuri: luni, 8 ianuarie 2007 - vineri, 2 
februarie 2007 
- vacanţă intersemestrială: sâmbătă, 3 
februarie 2007 - duminică, 11 februarie 
2007. 
În perioada 30 octombrie - 5 noiembrie 
2006, clasele din învăţământul primar şi 
grupele din învăţământul preşcolar sunt 
în vacanţă. 
Cursurile semestrului se vor relua luni, 
12 februarie 2007, vor dura până în data 
de vineri, 15 iunie 2007 şi vor fi 

întrerupte în intervalul sâmbătă, 7 aprilie 
- duminică, 15 aprilie 2007, de vacanţa 
de Paşte.  
Vacanţa de vară va începe sâmbătă, 16 
iunie şi se va termina vineri, 31 august 
2007. 
 În semestrul I, tezele se vor susţine, de 
regulă, până la data de 22 decembrie 
2006, iar în semestrul al II-lea până la 
data de 18 mai 2007.   

 
 

Ne reîntâlnim în  
15 septembrie 2006! 

 

 Ministerul Educaţiei şi Cercet-
ării a stabilit, prin ordin al ministrului 
(nr. 3817), structura noului an şcolar.  
 Astfel, anul şcolar 2006-2007 va 
avea 35 de săptămâni de şcoală (174 de 
zile lucrătoare), începe în data de 1 
septembrie 2006 şi se încheie în data de 
31 august 2007.  
 Cursurile propriu-zise încep 
v ine r i ,  15  sep tembr ie  2006 . 
Noul an şcolar este organizat în două 
semestre, după cum urmează:  
semestrul I (vineri, 15 septembrie 2006 - 
vineri, 2 februarie 2007)  
şi 
 semestrul II  (luni , 12 februarie 2007 - 

“Informări şi concursuri s-au 
desfăşurat şi la Liceul Teoretic din 
Bratca, iar în finalul activităţii, elevii 
şcolii au prezentat un program te-
matic: intonarea imnului Uniunii Eu-
ropene - Oda Bucuriei, prezentarea 
celor trei semnificaţii ale zilei de 9 
mai, dansuri populare din zona 
Bratca şi o scurtă prezentare a 

proiectului "Cetăţeanul". 
“CRIŞANA, vineri 12 mai 2006” 

Ansamblul “Brătcuţa”, 
format din elevii Liceului Teo-
retic Bratca şi îndrumaţi de 
domnul Viorel Caba, au impre-
sionat invitaţii: doamna inspec-
tor educativ Georgeta Sa-
doveanu, domnul viceprimar 
Ionel Micula, elevii din judeţ, 
aflaţi în Consiliul Judeţean al 
Elevilor Bihor.  

ANUL 2006 

“INTRODUCEŢI PAROLA” 

ANUL ŞCOLAR 2006/2007 
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ANSAMBLUL “BRĂTCUŢA” 

10(zece) 

cu 
felicitări! 



      1.Suntem la finele celui de-al 
doilea an şcolar avându-vă ca primar 
al localităţii Bratca.Ne amintim că la 
Valentines’Day în 2004 ne-aţi făcut 
cadouri deosebite,în nume personal aţi 
sprijinit activităţi din preajma 
sărbătorii Crăciunului şi multe 
altele.Veţi fi alături de noi şila alte 
activităţi pe care le vom organiza? 

R:Întotdeauna o să fiu alături de 
voi.În nume personal,în numele 
Primăriei Bratca şi în numele 
Consiliului Local Bratca. 

       2.Cum v-aţi gândit să sprijiniţi 
Liceul Teoretic Bratca în cei doi ani 
de legislatură rămaşi? 

R:Prin demersurile făcute la nivel 
superior vom construi o sală de sport 
modernă,în această vară vom 
achiziţiona un autocar pentru liceu,cu 
acesta urmândnd să contribuim la 
promovarea mişcărilor artistice şi 
sportive,deplasându-vă în diferite 
regiuni ale ţării.De asemenea acest 
mijloc de transport este benefic 
pentru elevii navetişti ai acestui 
liceu,cu ajutorul lui se vor putea face 
numeroase excursii atât în judeţ cât 
şi în ţară pentru a spori cunoştinţele 
elevilor legate de patria noastră.Mai 
dorim să achiziţonăm în viitor şi noi 
mijloace de transport pentru 
transportul elevilor din satele 
învecinate(Valea 
Crişului,Lorău,Secătură etc.).Până la 
finele anului 2007 fiecare sat va avea 
un mic parc de joacă pentru copii,un 
teren de sport bine pus la punct 
ş.a.m.d. 

      3.Sunteţi de acord să organizaţi 

un concurs,între elevi,pe 
baza unor criterii de 
selecţie emise de 
dumneavoastră prin care 
elevul/a să câştige dreptul 
de a fi primar pentru o 
zi?Dacă da,spuneţi-ne vă 
rugăm condiţiile? 

R:Sunt de acord ca 
acest concurs să aibă 
loc.Va fi o plăcere să 
am alături de mine un 
elev care să îmi ia locul 
pentru o zi.Doresc alegerea 
din rândul elevilor a unor 
consilieri locali care să 
participe la o şedinţă a 
Consiliului Local pentru a 
vedea modul de desfăşurare a 
unei asemenea şedinţe.Pentru 
ca acest concurs să aibă loc 
doresc sprijinul Consiliului 
Elevilor care să organizeze o 
zi pentru desfăşurarea lui. 

      4.De când sunteţi la 
conducerea localităţii au 
existat schimbări în viaţa 
dumneavoastră personală?  

R:Da,au existat.Încerc să-mi 
împart timpul pentru 
rezolvarea cât mai multor 
probleme ridicate de către 
cetăţeni şi problemele de 
familie.În cei 2 ani am 
descoperit multe trăsături ale 
cetăţenilor,unele mai bune 
altele mai puţin bune.Am o 
deosebită încredere şi 
speranţă că pentru 
îndreptarea lucrurilor mai 

puţin bune din 
comună,tineretul 
va avea un rol 
esenţial. 

       5.În final 
dacă aveţi să 
transmiteţi ceva 
vă ascultăm cu 

plăcere… 

R:Vreau o mai 
bună colaborare 
între cadrele 

didactice şi primărie pentru 
promovarea unor acţiuni-
activităţi pe linie 
ecologică,promovarea 
conduitei civice,promovarea 
folclorului şi a tradiţiei 
locale,concursuri pe diferite 
teme
(literatură,istorie,geografie 
etc.).Doresc să lăsăm la o 
parte unele divergenţe de 
păreri şi o încredere mai 
mare deoarece şi copii mei au 
învăţat şi învaţa în acest liceu 
şi personal doresc a ridica 
prestigiul acestei şcoli.  

      Doresc ca elevii să vină 
la  primărie cu propuneri şi 
sugestii benefice lor şi 
tineretului din această 
comună.Îi asigur că sunt 
alături de ei,o să mă implic 
cât mai mult pentru a le 
uşura activitatea. 

Reporter 

Florina Indrei 

 

a-i lua interviul, dar dânsul 
şi-a dat acordul încă din 
ziua când i-a fost făcută 
fotografia. 
În numărul următor vom 
publica cu siguranţă interviul 
său.  

cu elevii,pe domnul viceprimar 
Ionel Micula nu l-am găsit în 
preziua lansării numărului 5 al 
revistei,fiind plecat la Cluj şi 
Satu Mare în probleme de 
serviciu. Adevărul e că nici nu a 
fost stabilită data exactă pentru 
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DE MULTE ORI ÎMPREUNĂ... 

FILELE ŞCOLII 

“O SĂ FIU ALĂTURI DE VOI “ 

DOMNUL PRIMAR 
ADRIAN MATEAŞ 

“Nimic nu este 
întâmplător. Sita 
prin care se cerne 

viaţa noastră 
aparţine în acelaşi 
timp trecutului, 
prezentului şi 
viitorului” 

Patrick Drouot 



Deş i  nu  real izăm,tot ceea ce 
spunem,facem,tot ceea ce ni se întâmplă 
ne afectează poate nu vizibil dar cum se 
spune marea zilelor din viaţa noastră 
rămâne în noi. Trecem pe  lângă cei din 
jur si uităm să îi privim nu vedem ce 
este în jurul nostru. Dar acest lucru 
tinde să se schimbe atunci când nu te 
mai afli în locul natal,pe terenul tău de 
joacă cu aceiaşi oameni prea grăbiţi să 
te vadă,cu feţele umbrite de gânduri. 
Datorită societăţii,timpului uităm să 
învăţăm să fim drăguţi,să zâmbim să ne 
păstrăm bunul simţ. Când ajungi într-un 
cerc de oameni,prieteni într-un alt 
teren,cu alte valorii începi să pui preţ pe 
tot ceea ce ştii. Acest lucru l-am învăţat
(sau văzut,simţit)În excursia în 
Germania în luna Februarie. Nu aş putea 
descrie această excursie decât prin 
cuvinte de laudă. Am fost destul de 
norocoasă să fiu înconjurată de 
prieteni,oameni pe care-i respect,de la 
care am multe de învăţat. Deşi multă 
lume mă acuză sau contrazice trebuie să 
spun că diferenţa dintre România si 
Germania este mare si că ambele naţii 
ar avea de învăţat una de la alta. Una 
dintre marile deferenţe este cea dintre 
sistemele educaţionale. 

Toate aceste diferenţe sunt generate 
de însuşi natura societăţii lor,care 

permite unei 
persoane să se 
exprime în mod dorit
(lucru care la noi este 
doar un alt motiv să 
judeci un om).Toate 
aceste lucruri m-au 
făcut să văd că deşi 
nu aveam baza lor 
materială,avem ceva 
ce îi 
depăşeşte:profesorii 
care ne ajută zi de zi 
să fim pregătiţi să 
intrăm în „junglă”(acesta 
este cuvântul cel mai potrivit pentru 
ţara noastră) şi care sunt extrem de 
bine pregătiţi . 

În opinia mea,ceea ce ar trebui 
schimbat mai întâi de toate ar fi întreg 
sistemul şi ceva din mentalitatea 
societăţii noastre(prejudecăţile).Ar fi 
bine dacă şi la noi s-ar pune accent pe 
practică şi nu pe teorie pentru că a fost
(şi este)demonstrat că este mult mai 
uşor şi plăcut de reţinut o informaţie 
dacă contactul cu ea(informaţia)este şi 
vizual(nu numai auditivă).Este neplăcută 
să ajungi la zicala:”Teoria ca teorie,dar 
practica ne omoară”(aşa cum se întâmplă 
azi cu elevii români).Apoi ar fi plăcut să 
avem baza materială a lor. Ei au mai mult 

acces la informaţie 
decât noi. Ar trebui 
să existe mai multă 
i n t e r e s  p e n t r u 
aplicarea sistemului 
”De ce?” însă ar 
trebui aplicat invers , 
adică în loc să fie un 
l u c r u  s p e c i f i c 
profesorului să devină 
o deviză a elevului. Nu 
mai insist asupra 
schimbărilor deoarece 

la noi în ţară schimbările 
au loc doar pe hârtie. 

Acest lucru mă dezamăgeşte dar sper 
(şi sunt sigură) că o dată cu intrarea 
noastră in U.E lucrurile se vor schimba. 
Sper însă că ne vom păstra totuşi 
cultura, datinile, limba şi tradiţiile 
specifice poporului român deoarece 
acestea sunt lucrurile care ne 
individualizează ca popor şi de care ar 
trebui să fim mândri. Excursia aceasta 
mi-a dat ocazia să observ aceste lucruri, 
să mă mândresc cu faptul că sunt 
româncă dar şi să-mi doresc ca ţara 
noastră să evolueze.  

 Autor 

Anca Perţ 

continuarea în pagina 7 

-pentru cei care frecventează innafara 
localităţii net-cafe-uri sau alte cluburi, 
recomand vigilenţă maximă la persoanele 
cu care intră în contact pentru a preveni 
urmările negative; 

-de maximă importanţă este pregătirea 
antiinfracţională a populaţiei şi în speţă 
a elevilor sub dublu aspect: privind 
protejarea locuinţelor de răufăcători, 
dar şi prin prevenţie, nepurtând bunuri 
de valoare la vedere, întrucât pot deveni 
uşor victime ale infracţiunii de tâlhărie. 

NU folosiţi apelurile de urgenţă ca 112 
decât în cazurile în care se impune acest 
lucru! “ 

Am solicitat domnului agent şef Dorinel 
Chira să evidenţieze şi în paginile 
revistei şcolare aspecte care trebuie 
reţinute de către elevi: 

“-în primul rând să respecte regulile de 
circulaţie în calitate de pietoni, 
conducători ale unor vehicule, respectiv 
bicicletă şi căruţă; 

-al doilea este modul de asociere 
(împrietenire) cu diverse persoane cu 
comportament deviant, care în schimbul 
unor sume de bani sau alte beneficii, 
trec la săvârşirea de fapte antisociale, 
până la consum de droguri, prostituţie 
sau alte fapte cu violenţă; 

Mulţumim pentru 
interviu şi vă 
asigurăm că suntem 
receptivi la toate 
aspectele pe care le-
aţi adus în sprijinul 
nostru, ca dealtfel la 
toate informările pe 
care ni le-aţi 
făcut la 
şcoală. 
“Sper ca 
între 
instituţia poliţiei şi şcoală să existe o 
strânsă colaborare şi împreună să 
prevenim aspectele negative din rândul 
elevilor”. 

ANUL 2006 

“PAZA BUNĂ TRECE PRIMEJDIA REA” 

VACANŢĂ LA NEMŢI     
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AGENT ŞEF  
DORINEL CHIRA 

“CAMERA GROAZEI” 



1) Vă place Liceul Teoretic Bratca? 

R: E locul meu de muncă de 26 
de ani. Merg cu drag la şcoală,să-mi 
desfăşor activitatea instructiv-
educativă şi educativ-creatoare. 

  Îmi place colectivul de cadre 
d i d a c t i c e ,  c a r e  d o v e d e ş t e 
profesionalism, seriozitate şi dăruire 
spirituală. Condiţiile de muncă sunt 
foarte bune asigurate de colegii noştri 
din conducerea şcolii. 

 S t ă p â n e ş t e  o r d i n e a , 
disciplina,curăţenia şi mai ales climatul 
de respect reciproc şi într-ajutorare. 

 Dar , în mod deosebit,iubesc 
elevii, cărora  am încercat să le ofer 
„lumină din lumina” sufletului şi minţii 
mele. Socot că au de la cine primi 
„învăţătură” şi sfaturi de viitor. Şi copiii 
mei au învăţat în acest liceu, sunt 

mândră de ei, prilej cu care le 
mulţumesc colegilor care au 
contribuit la formarea lor ca 
oameni. 

2)Aţi avut creaţii literare? 

 R: Am publicat în timpul 
anilor de liceu când făceam parte 
din colectivul de redactare al 
revistei Liceului de Filologie, în 
prezent Liceul Mihai Eminescu, 
proză,  aprec ier i 
critice, aritmogrife şi 
c h i a r  g l u m e 
şcolăreşti. 

3)V-aţi încumeta să scrieţi o cronică 
sportivă? 

 R: În facultate am practicat 
handbalul. Cronică sportivă aş scrie pe 
tema patinajului artistic şi călăriei. Din 
patriotism, uneori, mă uit la meciurile 

echipei Steaua Bucureşti. 

4)Cum vedeţi 
învăţământul peste 10 
ani?  

 R: Mi-ar plăcea să 
cred că învăţământul 
românesc se va dezvolta în 
concordanţă cu cel 
european şi că viitorii 
elevi se vor bucura de 

s u r s e  d e 
i n f o r m a r e 
moderne odată 
cu aderarea 

României la Uniunea Europeană. 

5)Doriţi să adăugaţi ceva în final…? 

 R: Doresc sănătate şi putere de 
muncă colegilor iar elevilor atingerea 
idealurilor propuse. 
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“...IUBESC ELEVII...” 

Doamna profesoară  
Florica Gherman 

Din partea noastră multe re-
alizări profesionale şi de 

viaţă! 

tot posibilul ca învăţămintele dobândite 
la facultate să le pun în practică în 
cariera mea.Ce va urma mai încolo nu m-
am gândit şi nici nu vreau să mă gândesc 
la asta acum. 

Consideri că educaţia primită la 
liceul nostru te-a pregătit 
pentru anii ce vor urma? 

R:Educaţia primită aici,pot să spun cu 
adevărat că m-a pregătit pentru 
viaţă.Sunt conştientă de faptul că anii 
ce vor urma nu vor fi ca aceia din 
liceu,dar fiecare trebuie să treacă prin 
această perioadă de schimbare a vieţii 
de licean cu viaţa de student.Cu ceea ce 
ştiu şi cunosc pot spune că sunt 
pregătită pentru schimbarea ce va avea 
loc în curând. 

Doreşti să transmiţi ceva în 
final? 

R:Urez elevilor Liceului Bratca multă 
baftă,iar celor care se pregătesc de 
examene le dau un sfat:”Să se pună cu 
burta pe carte!”pentru că oricât li s-ar 

părea de uşor,se mai nimereşte câte un 
lucru foarte greu. 

Reporter 

Florina Indrei 

Cum te simţi ca elevă la Liceul 
Teoretic Bratca? 

R:Sunt mândră să termin liceul la şcoala 
Bratca,având în vedere renumele bun pe 
care aceasta îl are.Le sunt mulţumitoare 
profesorilor care mi-au fost 
îndrumători ani la rând,care mi-au 
trasat calea spre viitor,ajutându-mă să 
dobândesc cunoştinţe de-a lungul 
anilor,care mi-au luminat cărarea 
adesea. 

Privind în urmă la anii de liceu 
care au trecut,ai regrete?De 
ce? 

R:Cu siguranţă regrete există.Dar cel 
mai mare regret pe care îl am e că nu am 
învăţat mai mult,având în vedere faptul 
că puteam să o fac.Întotdeauna există 
un loc pentru ”mai bine”care ar trebui 
completat. 

Ce planuri de viitor ai? 

R:Şi eu ca oricare alt elev doresc să-mi 
continuu studiile.Acest lucru îl voi face 
pe băncile unei facultăţi,apoi voi face 

OLIMPICĂ DE NOTA 10=MARIANA TĂTAR 

“A te lupta cu tine însuţi, 
este lupta cea mai grea; 

a te învinge pe tine 
însuţi, este biruinţa cea 
mai frumoasă." -Leibniz-  



         Pentru mine excursia a fost 
mai mult decat binevenita(sau o scuză 
să mai las pentru două săptămăni 
cărţile)şi o ocazie să îmi fac noi 
prieteni.Dar înainte de toate a fost o 
ocazie să observ diferentele dintre 
cele două şcoli partenere Liceul 
Teoretic Bratca şi…spun diferenţe 
pentru că asemănări în opinia mea nu 
prea există pote numai faptul că 
sistemul are o anumită rigurozitate 
care iarăşi se exercută diferit.Cred 
că aceste diferenţe sunt generate de 
societate şi de faptul că elevul din 
Germania este conştient că educaţia 
este singurul lucru “jungle” numită 
societate,lucru pierdut de noi.Elevul 

german are posibilitatea de aş alege 
cursurile însă asta nu înseamnă că el 
obţine rezultate la toate 
cursurile.Ceea ce-I 
capteaza (lucru ce 
lipseşte la noi)este 
faptul că învaţă practic 
lucru sprijinit de o bază 
materială ce la noi 
lipseşte,multitudinea de 
posibilităţi de a se 
informa şi sistemul în 
sine (aici mă refer la 
faptul că elevul nu se 
simte cu sabia lui 
Damocles permanent asupra capului, la 
relaţia lui cu profesorul)care îl ajută 

să îşi găseasca locul în societate prin 
faptul că este ajutat să se cunoască 
pe sine să se cizeleze ca individ prin 

educaţie lucru care îl va 
ajuta mai tărziu să se 
recunoască,să-şi 
cunoască drumul în 
viaţă. 

          Un alt lucru 
care m-a uimit şi m-a 
încântat a fost să 
observ că totul se 
învaţă practic.Numai din 
acest punct de vedere 
elevii deacolo sunt mult 

mai câştigaţi.Pe lângă faptul că le 
este mult mai uşor este un mod mai 

aspru pedepsit pentru lipsa  sa de 
interes. 

 Ceea ce ar trebui să 
importăm noi elevii de la ei(sau să 
învăţăm)ar fi determinarea şi 
interesul lor de a se autodepăşi şi mai 
ales disciplina.Sunt un micro univers în 
care nu există prejudecăţi(nu genul de 
prejudecăţi întâlnite la noi),în care 
lumea este condusă de disciplină şi 
respect pentru cei din jur,în care nu 

întâlnim pe stradă feţe pregătie să ne 
judece,care nu au timp să se uite-n 
jur ci oameni pregătiţi şi încântaţi de 
ceea ce au. 

câştigaţi.Pe lângă faptul că le este 
mult mai uşor este un mod mai plăcut 
de a învăţa. 

           Dar nu numai baza materială 
şi modalitatea de a învăţa sar în 
ajutorul elevului ci şi profesorii(şi aici 
observăm rigurozitatea sistemului)care 
încearcă să înteleagă elevul dacă are 
o problemă familială,dacă nu are 
capacitatea de a învăţa etc.Însă dacă 
nu există nici un motiv elevul este 

“Important e să nu încetezi să-ţi pui întrebări. 
Curiozitatea are propria ei raţiune de a fi. 
Când contempli misterele eternităţii, ale vieţii, 
ale alcătuirii minunate a lumii, nu poţi să nu fii 
copleşit. E suficient să încerci să înţelegi în fie-
care zi câte puţin din toate misterele astea”. 

 Cum îţi dai seama la ce oră eşti : 
Dacă e verde sau se agită , e biolo-
gie ! 
Dacă pute , e chimie ! 
Dacă nu funcţionează , e fizică ! 
Dacă e de neînţeles , e matamatică ! 
Dacă nu are sens e economie sau 
psihologie! 
Dacă e mult şi nefolositor , e limba 
română ! 
Dacă e vechi , e istorie ! 
Dacă ideile simple devin complicate , 
e filozofie !  

ANUL 2006 

...Perle şcolare  

continuare...VACANŢĂ LA NEMŢI     

end of story: VACANŢĂ LA NEMŢI     

Page 7 

D-na educ.Ana Gaboraş, d-na 
prof.Luminiţa Izdrăila, Cătălina 

Groza, Bogdan Pădureţu şi Romina 
Tamaş 

UNDEVA ÎN HAMBURG 

 Albert Einstein 

Am învăţat că, 
dacă cineva nu te 
iubeşte cum ai 
vrea  tu ,  nu 
înseamnă că nu  

te iubeşte din tot 
sufletul. 

“Avem timp” 

de  Octavian 
Paler 



      1.Cum te simţi ca elev al Liceului 
Teoretic Bratca? 

R:Să fiu elev la Liceul Teoretic 
Bratca îmi dă o oarecare 
sdatisfacţie,deoarece şcoala noastră 
este destul de renumită,în special 
pentru rezultatele excepţionale la 
concursuri şi olimpiade.E dotată cu 
aparate performante,mai ales 
laboratorul de informatică,are toate 
condiţiile optime pentru ca un elev să 
poată studia într-un mediu 
propice.Dacă m-aş fi aflat în situaţia 
în care să aleg între 2 şcoli cu 
siguranţă aş fi ales tot Liceul 
Teoretic Bratca(IS THE BEST) 

      2.Privind în urmă la anii care au 
trecut,ai regrete?De ce? 

R:După părerea mea fiecare elev are 
regrete într-o mică sau mare 
măsură.Primul meu regret,e destul de 
general.Faptul că nu am învaţat mai 
mult,ştiind căpot,mă nemulţumeşte 
cam mult.Ultimul regret pe care îl 
am ,este că perioada cea mai 

frumoasă din perioada unui 
adolescent,aceea de 
licean,se termină mai 
repede decât aş fi crezut. 

      3.Ce planuri de viitor 
ai? 

R:Gândul meu,pentru 
viitorul apropiat,este acela 
de a-mi continua studiile 
pe bancile unei 
facultăţi.Prima mea 
opţune ar fi”Şcoala de 
Poliţie”,iar dacă se 
întâmplă,Doamne 
fereşte,să nu reuşesc 
atunci o să mă axez pe 
opţiunea”Mtematică-
Informatică”,acestea fiind materiile 
mele preferate. 

     4.Consideri că educaţia primită la 
liceul nostru te-a pregătit pentru anii 
ce vor urma? 

R:Cu siguranţă educaţia primită îmi va 
fi de folos atât în carieră cât şi în 
viaţa de zi cu zi.Liceul nostru are 

profesori cu pregătire 
foarte bună,de aceea 
învăţămintele primite nu le 
vom uita prea curând,ele 
fiindu-ne bine fixate în 
minte.Consider că un om 
care nu are cât de cât o 
pregătire intelectuală nu 
poate avea succes în 
viaţă,obiectivele propuse 

neputând să fie duse la 
îndeplinire din cauza 
unor anumite condiţii 
care se cer. 

      5.Doreşti să 
transmiţi ceva îm final…? 

R:Urez mult succes Liceului Teoretic 
Bratca,cât mai multe realizări,iar 
foştilor colegi multă baftă şi îmlinirea 
tuturor dorinţelor.Profesorilor aş dori 
să le spun să continue,cu acelaşi 
devotament,educaţia elevilor. 

Reporter 

Florina Indrei 
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“ULTIMUL REGRET” 

DENY = FLORIN POPA 

MIKI = MIHAELA STANCIU 
 

liceul nostru te-a pregătit pentru anii 
ce vor urma? 

R:Da, educaţia primită în LICEUL 
TEORETIC BRATCA a exercitat asupra 
mea ceva benefic şi sunt mai mult decât 
bine pregătită pentru ce va urma de aici 
înainte. 

5) Doreşti să transmiţi ceva îm 
final…? 

R:Doresc să cer iertare profesorilor 
cărora le-am greşit fără intenţie,să le 
mulţumesc că m-au primit cu căldură şi 
că nu m-au tratat cu indiferenţă pentru 
faptul că am venit din Bucureşti. Doresc 
să cer scuze şi colegilor de şcoală şi de 
clasă pentru momentele când le-am 
adresat vorbe jignitoare şi le mulţumesc 
şi lor că m-au adoptat în cercul lor. Şi 
mai vreau să le urez celor din clasa a 

XII - a  mu l t 
succes la BAC ! 
Puneţi-vă pe 
învăţat! 

Reporter 

1)Cum te simţi ca elev al Liceului 
Teoretic Bratca? 

R:Ca elevă la Liceul Teoretic Bratca mă 
simt excelent , lăsând la o parte faptul 
că atunci când am aterizat în liceu nu am 
cunoscut pe nimeni. Pot să spun că e 
minunat să fi elev al liceului din Bratca. 

2) Privind în urmă la anii care au 
trecut,ai regrete?De ce? 

R:Regrete? Poate că regret că nu m-am 
implicat mai mult în anumite lucruri cum 
ar fi “CONSILIUL ELEVILOR”  dar alte 
regrete nu am. 

3) Ce planuri de viitor ai? 

R: Planuri de viitor:îmi doresc să-mi fac 
o carieră în domeniul POLIŢIE. Doresc 
să ajung cineva. Am câteva poliţe de 
plătit. Glumeam ☺ E unica mea dorinţă. 

4) Consideri că educaţia primită la 

“PLANURI DE VIITOR” 

“Vo i e ş t i  s ă 
cunoşti lumea? 
Priveşte-o de 
aproape. Vrei 
sa-ţ i placă? 
Priveşte-o de 
d e p a r t e . " 
(Caragiale)“ 



1)Meseria de profesor  este după 
părerea mea una dintre meseriile care 
se află  la baza societăţii. De fapt, a fi 
profesor  cred că  e mai mult decât o 
slujbă, e mai degrabă un mod de viaţă. 
Am o deosebită admiraţie şi respect 
pentru cei care trăiesc pentru a-i învăţa 
pe alţii, pentru a le împărtăşi din  
vastele lor cunoştinţe . Cred că pentru 
un dascăl e o satisfacţie imensă să-şi 
vadă elevii împliniţi din punct de  vedere 
profesional si personal şi simt o părere 
de rău când aceştia  eşuează, pentru că 
un dascăl este al doilea părinte al 
elevilor. Societatea s-ar prăbuşi dacă nu 
ar exista astfel de oameni.                                                                                               
GAJE ALINA, IX A.   

2)Da, meseria de profesor este 
deosebit de importantă pentru o 
societate, deoarece aceşti oameni 
formează tinerii de mai târziu şi apoi 
conducătorii societăţii respective. Cum 
nu poţi construi o casă fără fundaţie tot 
aşa nu poţi ajunge om cu studii înalte 
fără un profesor care să pună bine baza; 
nu poţi ajunge medic, inginer, fără 
scoală, fără studii aşa că meseria de 
profesor e la fel de importantă pentru 
societate.                                                                                               
PUP LOREDANA XI-A 

3)Eu sunt de acord cu această 
opinie,fiindcă dacă nu ar exista meseria 
de profesor,copiii nu ar avea 
posibilitatea să meargă la o şcoală şi nici 
cine să-i înveţe sau  să-i îndrume şi să le 
spună ce e bine în viaţă , fiindcă un copil 
nu poate să înveţe dacă nu are un 
profesor care să-l îndrume, de aceea 
meseria de profesor este deosebit de 
importantă pentru societate.                                                                                             
ŞVAB LIVIA SORINA,X A 

întregi de oameni. Lor le 
revine partea cea mai 
grea în formarea unui 
caracter.                                                                                            
STURZ ADINA 
IOANA,XII A. 

 

 Materiale furnizate de 
doamna profesoară  
Luminiţa Izdrailă 

4)Profesorii sunt cei care îi formează 
pe cetăţenii unei ţări. Fără  şcoală şi 
fără profesori nu ar exista celelalte 
meserii şi nu ar exista o societate.                                                                                              
PERŢ ANCA,XII A 

5)Da,pe lângă celelalte meserii care au 
valoare mare în societate,meseria de 
profesor consider eu că este cea mai 
importantă. Profesorii formează şi au 
format de-a lungul anilor generaţii 

ciocolăţică şi un balon. Le cumpărăm 
din banii rămaşi din vânzarea 
revistei, dar şi prin 
reducerea făcută de 
domnul profesor Groza, 
căruia îi mulţumim. Ne-
am propus puţine 
obiective, pentru a le 
p u t e a  î n d e p l i n i . 
Suntem la început.  

 Vă rugăm dragi 
colegi care –influenţaţi 
sau nu– nu sunteţi 
dispuşi să munciţi 

 Din acest an şcolar, s-a înfi-
inţat Consiliul Elevilor Liceului Teo-
retic Bratca. O primă acţiune a noas-
tră s-a desfăşurat în luna februarie şi 
cred că vă amintiţi “Valentine’s Day”. 
Cel de al doilea eveniment de mai 
mare implicare şi răsunet a pus 
şcoala noastră în paginile ziarului 
“Crişana”. Noi , cei care suntem în 
colectivul redacţional al revistei 
“Filele Şcolii” suntem o parte dintre 
elevii Consiliului Elevilor Bratca.  

 Cu ocazia Zilei Copiilor vom 
dărui preşcolarilor un mic dar: câte o 

alături de noi, să vă faceţi simţită 
prezenţa, fără teama de-a primi o 

notă rea sau mustrări. 
Noi suntem cei care NU 
ne distrăm, ci depunem 
un efort în plus pentru 
toţi colegii şi profesorii 
noştri. Prestigiul şcolii 
noastre a crescut şi 
datorită nouă!   
Până în septembrie 
VACANŢĂ PLĂCUTĂ! 
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"Caravana europeană a Consiliului judeţean al elevilor" 

ÎN URMA UNUI SONDAJ REALIZAT PRINTRE ELEVII LICEULUI NOSTRU,ACESTORA 
LI S-A SOLICITAT PĂREREA REFERITOARE LA URMĂTOAREA AFIRMAŢIE:  

• MESERIA DE PROFESOR ESTE DEOSEBIT DE IMPORTANTĂ PENTRU O SOCIETATE…  

continuare... 

Page 9 

9 MAI 2006 
LICEUL TEORETIC BRATCA 

“BORED of education” 

Care este 
varianta scurtă a 
Scrisorii a III-a? 
"Tu eşti Mircea?" 
"NU!" 

“Dacă nu cunoşti încă 

puterea banilor, mergi şi 

împrumută câţiva" - 

Benjamin Franklin 



LICEUL TEORETIC BRATCA 

ROMÂNIA,BIHOR,BRATCA 134,417080 

LICEUL TEORETIC BRATCA 

chimie şi biologie; 

-în luna februarie, un număr de 4 
elevi şi două cadre didactice au 
reprezentat delegaţia liceului în 
Hamburg, în cadrul parteneriatului 
derulat cu fundaţia Alsterdorf din 
Germania; 

-şcoala noastră a fost gazda unei 
manifestări de amploare dedicată 
“Zilei Europei”, unde Consiliul 
Judeţean al Elevilor Bihor, alături 
de personalităţi din ISJ Bihor şi 
comunitatea locală au marcat 
acest eveniment printr-un bogat 
program, artistic- prezentat de 
a n s a m b l u l  f o l c l o r i c  
“Brătcuţa” (format din elevii noş-
tri) şi documentare- prezentate 
de Consiliul Elevilor Bratca, forum 
care s-a constituit în acest an 
şcolar; 

-în cadrul manifestărilor artistice, 
ansamblul a participat şi la fil-
mările Televiziunii Române a obi-

  Am    lăsat     întotdeauna  

faptele   să   vorbească,   despre  

realizările mele, fără a arăta 
greutăţile pe care le-am întâmpi-
nat. Sper ca în viitorul an şcolar 
să fie depăşite, astfel că voi enu-
mera numeroasele activităţi   
desfăşurate în anul şcolar care a 
trecut: 

-dotarea şcolii cu mobilier şcolar 
în valoare de peste 270 milioane 
lei vechi,primit de la ISJ Bihor; 

-în toamnă am primit vizita dele-
gaţiei din Hamburg, formată din 
25 elevi şi profesori; 

-14 cadre didactice,educatori, 
învăţători, profesori au susţinut 
inspecţii în vederea obţinerii 
gradelor didactice, o parte dintre 
aceştia fiind înscrişi la cursurile 
universitare de masterat; 

-participarea la concursurile şi 
olimpiadele şcolare a elevilor la 
disciplinele: matematică, fizică, 

ceiurilor şi datinilor din localitatea 
noastră (“Nunta din strămoşi”); 

-la ora când apare articolul, 
şcoala a fost sponsorizată cu mo-
bilier în valoare de 400 milioane 
de lei vechi, prin contribuţia unor 
oameni ai şcolii; 

-în perioada de vară, vom con-
tinua modernizarea bazei materi-
ale prin amenajarea unei săli de 
clasă la locaţia numărul 2, schim-
barea mobilierului şcolar în localul 
liceului, dotarea şcolilor aparţină-
toare din Lorău, Valea Crişului, 
Secătură cu mobilier nou şi igieni-
zarea sălilor de clasă. 

 Astăzi,    gândul  meu   se  

îndreaptă spre absolvenţii din 
acest an şcolar, cu speranţa că 
rezultatele acestora la examenele 
naţionale de Testare Naţională şi 
Bacalaureat să fie bune, dacă nu 
foarte bune, aşa cum dealtfel au 
fost în toţi anii de când conduc 
acest liceu.  

Telefon: 0259-315-651 
Fax: 0259-315-651 
E-mail: litbratca@yahoo.com 
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    Pentru că ne apropiem de 
sfârşitul anului şcolar urez ele-
vilor şi colegilor mei vacanţă 
plăcută,iar pentru cei ce se 
găsesc în focul examenelor: 

 

SUCCES LA EXAMENE! 


